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R O M Â N I A 
JUDEȚUL SĂLAJ 
CONSILIUL JUDEȚEAN 
Nr. 20348 din 13.10.2023 
 

PROCES VERBAL 
al şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Sălaj 

din data de 13 octombrie 2023 
  
  
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU,              

 Stimaţi colegi,            
 Doamnelor şi domnilor.  
 În conformitate cu prevederile art. 179 alin. (2) lit.b) și alin.(3) din O.U.G. nr. 
57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 
Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 340  din 12.10.2023, a fost convocat 
Consiliul Judeţean Sălaj în şedinţă extraordinară convocată de îndată, fiind stabilită 
desfăşurarea acesteia prin intermediul platformei Zoom.    
  La şedinţa de azi, sunt prezenţi on-line 28 consilieri, plus Președintele 
Consiliului Județean, absenţi fiind doamna Irimiea Anca-Manuela și doamna Souca 
Valentina-Lucia. 

* 
Doamna Souca Valentina-Lucia intră  în ședință la ora 9,02        

* 
Odată cu realizarea convocării şi difuzării materialelor, aţi luat cunoştinţă 

ordinea de zi a şedinţei. 
* 

Supun la vot ordinea de zi :  
- Cine este împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Pentru? 29 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului Județean Sălaj. 
- Mulţumesc. 

 
* 

Cu 30 voturi “pentru” a fost aprobată următoarea ORDINE DE ZI: 
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului „Reabilitare și modernizare 
drumuri din Țara Silvaniei” în vederea finanțării acestuia în cadrul Programului Regional 
Nord-Vest 2021-2027; 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea statului de funcţii al Direcţiei Judeţene de 
Evidenţă a Persoanelor Sălaj; 

3. Diverse.  
* 

                                         *          * 
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Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
1. La punctul 1 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea proiectului „Reabilitare și modernizare drumuri din Țara Silvaniei” în 
vederea finanțării acestuia în cadrul Programului Regional Nord-Vest 2021-2027, 
îl invit pe dl. consilier ZAHARIA MARCEL-CLAUDIU să prezinte raportul de 
avizare al comisiilor de specialitate.     

* 
Dl. ZAHARIA MARCEL-CLAUDIU  
Prezintă raportul de avizare al comisiilor de specialitate.    

* 
Doamna Irimiea Anca-Manuela intră  în ședință la ora 9,03         

*                                                   
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii?  
Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, dacă se poate? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog. 
Dl. PANIE SERGIU 
Am  discutat  în comisie câteva elemente de detaliu, dar totuși v-aș întreba dacă 

în cadrul acestui proiect sunt cuprinse cele șase drumuri județene, mai sunt și alte 
drumuri județene care necesită reabilitare sau reparații, cu celelalte ce se întâmplă, 
oare pe acest proiect nu mai puteau fi să intre și altele? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Mă întrebați că nu știți sau vreți ca să știe alții, ca să vă pun acum întrebarea, ca 

să știu cum să vă răspund? Ați fost patru ani vicepreședinte în celălalt mandat, nu ați 
luat și cunoștință despre cum se face? 

Dl. PANIE SERGIU 
Deci, v-am pus o întrebare ca să ne și răspundeți, vă rog. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
De aia vă întreb și eu pe dumneavoastră să știu ce să vă răspund. Deci nu știți 

cum se face procedura? 
Dl. PANIE SERGIU 
Deci, eu vă mai întreb încă o dată, în cadrul proiectului sunt cuprinse șase 

drumuri județene, mai sunt și alte drumuri județene care necesită intervenții, cu 
acelea ce se întâmplă? Nu mai puteau fi suplimentate aceste drumuri județene ca și 
număr, să spun așa? Vă rog. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Clar, că ați stat 4 ani aici și nu știți, vă spun acum ca să aflați și poate află și 

ceilalți.  
Dl. PANIE SERGIU 
Vă rog, să ne răspundeți totuși. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Bineînțeles că vă răspund. Aceste drumuri se cuprind într-un Plan de 

Dezvoltare Regională și există o preselecție a drumurilor în funcție de fondurile 
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alocate. Deocamdată sunt 60.000.000 eligibili și restul până la suma de 82.500.000 
sunt asigurați din fondurile noastre, atâtea drumuri se pot pune inițial pe această 
cerere, urmând ca la retrospective, dacă vor fi retrospective, să fie abordate și alte 
drumuri, sper că v-ați reamintit de proceduri. 

Dl. PANIE SERGIU 
Nu vă faceți probleme, că am o memorie destul de bună. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Îmi fac probleme că altfel nu m-ați fi întrebat domnule Panie, dar îmi place să 

dialoghez cu dumneavoastră.  
Dl. PANIE SERGIU 
În cadrul ședinței vă putem întreba, să știe și ceilalți care se uită sau urmăresc 

această ședință. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dumneavoastră puteați să-i informați direct, să demonstrați că știți, nu este 

nicio problemă, nu trebuie să mă întrebați pe mine, că știți. Puteți să-i informați: 
pentru că îi dezinformați pe oameni, domnule Panie, prin comunicate și de aceea v-
am întrebat dacă știți sau nu știți. De obicei dezinformați prin comunicate pe oameni, 
știți lucrurile cum sunt și iritați populația și dezinformați, dovadă că asta ați făcut și 
asta știți să faceți, dezinformare în scopuri electorale, domnule Panie. 

Dl. PANIE SERGIU 
Asta este părerea lui dumneavoastră. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Continuați, că mergeți bine, prin ploaie. 
Dl. PANIE SERGIU 
Este părerea dumneavoastră și ați spus că nu faceți politică, dar totuși ați 

revenit la politică. Eu mai am o întrebare. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă rog, vă răspund și la aia că le știu, nu ca dumneavoastră, vă rog. 
Dl. PANIE SERGIU 
În titlul proiectului, sau denumirea proiectului este reabilitare și modernizare 

drumuri din Țara Silvaniei? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Da. 
Dl. PANIE SERGIU 
Țara Silvaniei este o entitate juridică? L-aș întreba pe domnul secretar general, 

dacă este corect? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă răspund eu. 
Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, să nu vă grăbiți. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nu mă grăbesc, dar știu ce mă întrebați, vă rog. 
Dl. PANIE SERGIU 
Să aveți puțină răbdare. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
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Îmi place că zâmbiți frumos mai nou, domnule Panie, vă rog. 
Dl. PANIE SERGIU 
Deci, totuși suntem în cadrul județului Sălaj și totuși ar trebui denumirea să se 

refere la județul Sălaj, aș vrea o interpretare pe acest subiect și nu răspuns. 
Mulțumesc. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Nu ați citit referatul de aprobare domnule Panie? 
Dl. PANIE SERGIU 
Ba, da am citit, tocmai. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Și ce scrie acolo? 
Dl. PANIE SERGIU 
Păi, spuneți-ne dumneavoastră, eu de aia v-am întrebat. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dar, dacă l-ați citit, eu vă întreb ce scrie acolo? Nu se referă la dezvoltarea 

județului Sălaj și la drumurile din județul Sălaj, care au primit o denumire, pentru că 
noi avem un  A.D.I. din fericire dezvoltat foarte frumos, A.D.I. Țara Silvaniei prin 
care, cu siguranță prin cererea pe care am făcut-o către Ministerul Fondurilor 
Europene vom asigura dezvoltarea UAT- urilor din A.D.I. Țara Silvaniei, I.T.I. Țara 
Silvaniei, să știți că sunt între 650.000.000-700.000.000 care nu vor da posibilitatea 
Consiliului județean să abordeze aceste fonduri, dar vor da posibilitatea începând de 
la municipii, orașe și comune să se dezvolte, cele care sunt, bineînțeles, în acest ADI 
și de aceea am mers pe această denumire pentru că suntem Silvania și Țara Silvaniei 
și ne bucurăm de această moștenire pe care o avem. Dar aici aș spune foarte clar, 
domnule Panie, dezvoltarea și creșterea unei mobilități naționale, regionale și locale 
și spunem așa: Consiliului Județean Sălaj …, dar îl las și pe domnul secretar general 
să vă spună juridic, că dumneavoastră vă plac termenii juridici. Vă rog, domnule 
secretar general, vă rog frumos. 

Dl. VLAICU COSMIN-RADU  
Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri! Vizavi de întrebarea adresată, aș 

vrea să spun câteva lucruri. În primul rând trebuie să remarcăm cu toții cu titlul 
proiectului de hotărâre face referire la un proiect cu finanțare nerambursabilă, 
proiectele cu finanțare nerambursabilă au diverse denumiri și aici aș face câteva 
paralele spre exemplu cu denumirile unor programe sau proiecte cu finanțare 
nerambursabilă aprobate la nivel național, precum Drumul Apusenilor, care cuprinde 
două județe: Bihor și Cluj, Drumul Nordului în zona Maramureșului sau Drumul 
Mara-Nord care este tot în Maramureș. Cu alte cuvinte, nu trebuie să se realizeze o 
identificare, să spunem administrativă în cadrul unui proiect, proiectele pot fi de „n” 
feluri, ceea ce trebuie să se respecte în schimb este rigoarea prevăzută în art. 25 din 
Legea 24 din 2000 privind normele tehnică legislativă și să nu se creeze confuzii între 
denumirile statale sau denumirile UAT- urilor, ori aici, așa cum s-a arătat deja atât în 
referatul de aprobare cât și în raportul de specialitate se vorbește foarte clar despre 
Județul Sălaj, dezvoltarea economică a Județului Sălaj, drumurile județene 
identificate cu indicatori de la DJ 109R până la DJ 108N, adică sub nicio formă nu se 
încearcă a se realiza așa cum ne avertizează art. 25 din Legea 24/2000 o confuzie 
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între denumirea Județului Sălaj și un concept geografic, mă rog, în cadrul unui proiect 
cu  finanțare nerambursabilă. Cam acestea sunt detaliile. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Domnule secretar general, vreau totuși să mai spun două cuvinte. Noi avem 

câteva drumuri aici care s-au numit: Drumul Meseșului sau așa mai departe, eu cred 
că tot ceea ce vorbește despre județul Sălaj, prin aceste denumiri vechi și frumoase cu 
care ne identificăm și Silvania, Meseșul și alte astfel de denumiri nu facem decât să 
înnobilăm acest județ și să îl promovăm la valoarea pe care o are, sperăm ca prin 
aceste drumuri județene să asigurăm o mișcare mai bună pentru cetățenii județului 
Sălaj și pentru toți investitorii care vor să vină în a investi în județul Sălaj, asta este 
datoria noastră, a Consiliului județean, pe lângă administrare, să dezvoltăm acest 
județ și, cum vă spuneam și altă dată, să formăm, pentru că a ne limita doar la 
administrare este prea puțin, de aceea mă bucur că avem această posibilitate și că 
suntem pregătiți și țin să le mulțumesc foarte mult funcționarilor Consiliului județean 
că am ajuns în această ipostază de a depune această cerere de finanțare pentru 
kilometri care îi avem de reabilitat conform acestor finanțări. Eu mă bucur că 
majoritatea contractelor sunt semnate cu clauză suspensivă și că deja două dintre 
drumurile pe care le menționăm aici sunt în lucru, asta vă arată că am fost pregătiți și 
încă o dată le mulțumesc celor din Consiliul județean că și-au făcut datoria cu 
conștiinciozitate, mă bucur că suntem în această ipostază, suntem unicii care avem 
această șansă să avem două drumuri deja în lucru, alte două drumuri care sunt 
contractate deja cu clauză suspensivă și astfel locuitorii județului Sălaj vor avea mai 
puțin disconfort și vor beneficia de aceste drumuri cât mai rapid. Nu este puțin lucru 
și atunci când alții probabil, sau să dea Dumnezeu toată țara să-și facă datoria și să 
realizeze drumuri, dacă nu, noi vom fi pregătiți rapid. Revenind la întrebarea 
domnului Panie, să profităm de retrospective și să modernizăm alți kilometri ai 
județului Sălaj prin Programul Operațional Regional. Dacă sunt alte întrebări sau 
discuții? 

Dl. MARGIN GABRIEL-ADRIAN  
Dacă îmi permiteți domnule Președinte, aș interveni și eu. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Poftiți. 
Dl. MARGIN GABRIEL-ADRIAN 
Aș vrea să vă spun că în județul Cluj, începând de anul trecut se află în derulare 

un proiect similar care se referă la o cale de drum care pleacă din sudul județului până 
în nordul județului și se numește Drumul Bistriței, dar sunt drumuri din Județul Cluj, 
asta ca să exemplific și eu în susținerea celor spuse de dumneavoastră vizavi de 
denumirea Țara Silvaniei care mi se pare chiar sugestivă. Mulțumesc. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Orice polemică pe denumirea Țara Silvaniei face bine Țării Silvaniei că se 

vorbește despre noi, asta mă bucură, deci nu este nicio problemă, cui nu-i place, asta 
este. Dar cred că nu este vorba de plăcut, aici sunt întrebări inerente într-o ședință de 
consiliu, ne bucurăm că suntem în postura de a depune această cerere, de a ne apuca 
de lucru. Cu toții suntem bucuroși că ne apucăm de lucru indiferent de culoarea 
politică. Vă rog, dacă mai sunt alte întrebări? 
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Dl. DEMLE ALIN 
Da, domnule Președinte, mai am eu o întrebare, dacă mă auziți. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă auzim, domnule Demle. 
Dl. DEMLE ALIN 
Dacă tot se discută de drumurile județene, profit de faptul că se discută de 

drumuri județene și aș vrea să întreb ce se întâmplă totuși cu DJ 108R? Vine iarna, iar 
acolo știți că este un pericol iminent de producere de accident, știți porțiunea aia între 
Treznea și Bozna, nu s-a făcut nimic s-a înrăutățit situația acolo, dacă ați fost și eu 
consider că este obligatoriu că înaintea venirii iernii, să se facă ceva, o mică 
consolidare acolo a drumului pentru că este riscul imens. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Domnule Demle, noi suntem Consiliul Județean Sălaj, suntem o entitate 

juridică care funcționăm după legile din România, nu suntem firmă privată, nu putem 
interveni decât după parcurgerea unor proceduri, este în derulare o expertiză, care ne 
spune cum și ce trebuie să facem acolo, după ureche așa aș putea să fac, doar sunt cu 
muzica, dar nu ne lasă Statul să facem după ureche. Deci această expertiză ne va 
stabili soluțiile, vom aloca fonduri și ne vom apuca de lucru, am demarat în timp 
toate aceste proceduri, din păcate ăstea sunt condițiile în România, stăm mai mult 
după acte decât ar trebui. Aici ar fi o situație de urgență chiar, dar pur și simplu nu 
depinde de noi, de acord cu dumneavoastră. 

Dl. DEMLE ALIN 
În caz că se produce acolo o catastrofă, un accident atunci nu cred că mai 

întreabă nimeni dacă am parcurs toate etapele proiectului de reabilitare. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Haideți dumneavoastră și parcurgeți-le și după aia să dați cu subsemnatul la 

DNA că ați făcut fără proceduri, eu nu pot să aloc bani fără a parcurge toate 
procedurile că nu am cum și nu-l acuz nici pe altul că nu ar face dacă nu are cum. Am 
înștiințat și Prefectura la timp, am făcut toate demersurile și sperăm să avem cât mai 
repede expertiza care să ne dea posibilitatea să intervenim. Dorința noastră este de a 
interveni cât mai urgent și să găsim fondurile necesare pentru a rezolva acea bucată 
de drum, care dacă nu intervenim la timp, poate să se mărească. 

Dl. DEMLE ALIN 
Ok, atunci să ne ferească Dumnezeu, să trecem iarna cu bine. Mulțumesc. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Sunt primul interesat, domnule Demle să rezolvăm acest drum, pentru că 

reclamațiile vin la Președintele Consiliului județean, succesul îl împărțim cu toții, 
înfrângerea este numai a celui care conduce și îmi asum asta. Să dea Dumnezeu să 
putem face cu toții să iasă bine, așteptăm expertiza și trecem la treabă. 

Dl. DEMLE ALIN 
Bine, mulțumesc. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă sunt alte întrebări? Domnul Costinaș voia să întrebe ceva. 

* 
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Dl. COSTINAȘ OVIDIU 
Domnule Președinte numai în completarea a ce au spus colegii Panie și 

Margin. Acum, noi știm cu toții ceea ce înseamnă Transilvania ca tradiție și ca istorie 
dar cumva vin cu completarea ideii, ca să nu se facă confuzie, să considere cetățenii 
județului că ei sunt cumva excluși, în sensul că, pe teritoriul Județului Sălaj există și 
alte țări cu denumiri geografice, etnografice cum ar fi Țara Călatei sau Țara Codrului 
la care se consideră că reședința neoficială ar fi la Cehu Silvaniei, asta este una dintre 
precizări, nu s-a încercat, Doamne ferește, să se considere altceva. Însă profit pe 
lângă asta să fac câteva precizări despre drumurile din județ, altele decât cele 
menționate în proiect, unde eu personal am constatat mici probleme, denivelări să le 
spunem și aș ruga dacă este domnul de la Patrimoniu în ședință să noteze, ca să-mi 
poată și dânsul confirma și se spune așa: pe 108F între Șărmășag și Chieșd, pe 110B 
între Lompirt și Bădăcin, pe 191E între Peceiu și Bănișor, pe 110E Nușfalău - Plopiș, 
108G de la ieșirea din Cizer până înspre Vânători, din cele pe care le-am observat și 
le-am sesizat eu. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Vă mai spun încă 5-6. 
Dl. COSTINAȘ OVIDIU 
Pe acestea le-am văzut eu. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Mă bucur că le-ați văzut, eu am mai văzut vreo 5,6. 
Dl. COSTINAȘ OVIDIU 
Ce facem cu ele? Ce facem în privința lor? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Domnule consilier, nu putem decât să intervenim acolo unde avem fonduri și 

unde avem documentele necesare. Aceste rupturi (și la Bănișor nu s-au făcut acum și 
la Lompirt nu s-au făcut acum) sunt în grija noastră, dar ne întindem cât e plapuma. 
Dacă vorbim de drumuri județene avem probleme în continuare. Din fericire la finalul 
mandatului meu nu vom mai avea nici un metru de drum de pământ județean, asta 
este un lucru foarte important, celelalte probabil, uitați cum este drumul de care 
vorbeați, Măgura Priei, da? S-au făcut lucrări, pământul evoluează, din păcate astăzi 
avem semne că acolo ar putea fi anumite deplasări ale drumului, peste tot ar trebui să 
intervenim conform normativelor și peste tot vom avea grijă să intervenim acolo unde 
se impune să intervenim în limita fondurilor disponibile. Eu dacă mi-aș vinde casa nu 
o să-mi ajungă să facem multe lucruri care ar trebui să le facem în județul Sălaj. Pe 
lângă înțelepciunea lui Solomon ne mai trebui și răbdarea lui Iov, important este că 
ne dorim și că suntem în ipostaza fericită de a fi unul dintre cele mai productive 
județe pe ceea ce înseamnă drumuri județene. În 3 ani de zile am terminat aproape 
152 km de drum județean, în 6 ani înaintea mea s-a terminat un drum de 7,5 km! 
Faceți comparații și o să vedeți cam cum ieșim. Nu pot să fac, nu sunt Mafalda să fac 
eu tot! Împreună cu colegii de aici, facem tot ceea ce depinde de noi și eu sunt foarte 
mulțumit de activitatea lor și activitatea Consiliului județean în ceea ce înseamnă 
reabilitarea și întreținerea drumurilor județene cu minusurile inerente unei activități 
ale unui Consiliul județean. Vă mulțumesc. 
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Dl. COSTINAȘ OVIDIU 
Vă mulțumesc și eu. 
Intervenția doamnei SOUCA VALENTINA-LUCIA (în scris pe chat zoom) 
Domnule Președinte, deși întotdeauna, la nivel declarativ, ați afirmat că faceți 

administrație, nu politică, nu putem să nu observăm și de această dată ocolirea UAT-
urilor conduse de primari PSD. Mai mult, îmi pare rău să o spun că, se pare, mai nou, 
și UAT-uri conduse de primari PNL sunt grupate pe două categorii. Cele de categoria 
I care sunt cuprinse și primesc efectiv bani și cele de categoria a II-a care sunt 
cuprinse, dar banii nu vin, sau chiar sunt omise de la finanțare. Susțin ca, atunci când 
se stabilesc prioritățile, să se meargă mai des în județ în toate UAT- urile și să se 
aloce banii pe adevăratele priorități. Să se consemneze intervenția în procesul verbal 
al ședinței la punctul 1. 

* 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă mai sunt întrebări, observaţii, discuţii? Nu sunt. 
                                                 * 

 Supun la vot proiectul de hotărâre: 
- Cine este împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
- Pentru? 30 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului Județean Sălaj. 
- Mulţumesc. 

                                                                     *  
Cu un număr de 31 voturi „pentru”, a fost adoptat proiectul de hotărâre privind 

aprobarea proiectului „Reabilitare și modernizare drumuri din Țara Silvaniei” în 
vederea finanțării acestuia în cadrul Programului Regional Nord-Vest 2021-2027. 

* 
Se adoptă Hotărârea Nr. 141 

 * 
                                               *                * 

 
2. La punctul 2 al ordinii de zi, respectiv la Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea statului de funcţii al Direcţiei Judeţene de Evidenţă a Persoanelor Sălaj, 
îl invit pe dna. consilier SIMONFI MARIA să prezinte raportul de avizare al 
comisiilor de specialitate.     

* 
Dna. SIMONFI MARIA 
Prezintă raportul de avizare al comisiilor de specialitate.    

* 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dacă sunt întrebări, observaţii, discuţii? Nu sunt. 

* 
- Cine este împotrivă? Nu sunt. 
- Abţineri? Nu sunt. 
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- Pentru? 30 consilieri județeni, plus Președintele Consiliului Județean Sălaj. 
- Mulţumesc. 

* 
Cu un număr de 31 voturi „pentru”, a fost adoptat proiectul de hotărâre privind 

aprobarea statului de funcţii al Direcţiei Judeţene de Evidenţă a Persoanelor Sălaj. 
* 

Se adoptă Hotărârea Nr. 142 
* 

                                               *               * 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
3. Diverse 
La diverse dacă aveți ceva de ridicat, alte probleme, vă rog. 
Dl. PANIE SERGIU 
Domnule Președinte, nu am vrut să completez la proiectul la care am făcut 

intervenția, dar totuși mă simt nevoit să mai adaug și dumneavoastră zâmbiți la fel de 
bine și chiar mă bucur că sunteți în stare să zâmbiți în cadrul unei ședințe, dar totuși 
vă solicit să acceptați interpelările și punctele noastre de vedere, chiar și întrebările și 
să încercați să răspundeți adecvat. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Am răspuns, domnule Panie, nu ați fost mulțumit de răspuns? 
Dl. PANIE SERGIU 
Fără alte șicanări și completări. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Bine, domnule Panie, gata eu nu mai vorbesc, vorbiți doar dumneavoastră și eu 

vă răspund numai punctual, dumneavoastră sunteți profesorul și eu sunt elevul, gata, 
am înțeles. 

Dl. PANIE SERGIU 
Trebuie să dați dovadă de răbdare și puțină înțelepciune și putem discuta mai 

departe. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Bineînțeles. 
Dl. PANIE SERGIU 
Am o problemă, de fapt este o întrebare dacă dumneavoastră sau este și o 

propunere în același timp, am putea să facem un efort împreună să solicităm la 
CNAIR, mă gândesc, să inițiem un proiect de lărgire a drumului național E 81 la 
intrare în localitatea Panic, acolo în zona industrială sunt foarte mulți agenți și se 
obturează acolo în timpul zilei, se creează niște ambuteiaje și chiar niște riscuri, nu vă 
ascund faptul că am făcut diligențe și către celelalte autorități și poate ar fi bine 
împreună să facem un efort, ca să înțeleagă că totuși acolo ar trebui lărgită banda prin 
lateral să se poată înainta de cei care circulă în sensul către Satu Mare. Mulțumesc. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Domnule Panie, se vede că știți să faceți politică și colaborați bine în interiorul 

partidului. Această cerere am făcut-o către Primăria Zalău acum vreo 2 ani de zile, 
această cerere am făcut-o către CNAIR acum un an și jumătate, am luat oamenii de la 
CNAIR și am dus pe acel drum, există soluții, inclusiv acum când a fost ședință la 
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Primărie referitoare la varianta ocolitoare pe la Gârceiu, le-am atras atenția ca acel 
drum trebuie lărgit și trebuie un pasaj în sensul giratoriu unde s-a construit, după 
părerea mea așa pe repede înainte, s-au construit câteva stații de benzină, neținându-
se cont de o strategie de rezolvare a problemelor de trafic,unde s-au dat autorizații și 
unde se dau în continuare autorizații pe un drum rapid și vom transforma acea 
Centură a Zalăului, care deja este executată și care nu a fost executată bine și dacă o 
să luați istoricul acelei centuri, ca să nu ziceți că sunt politruc, sunt politician asta da, 
pentru că așa am fost ales, nu s-a făcut bine nici acea centură pentru că exista 
posibilitatea de a expropria câteva proprietăți și de a o face dreaptă cu posibilitatea de 
a extinde la două benzi pe sens, inclusiv acea centură. Am abordat aceste subiecte 
pentru că mai este nevoie și de un pasaj la intersecția cu DJ 191C, nu știu cum se vor 
descărca acele centuri când va fi gata autostrada, probabil că ați văzut că l-am 
interpelat chiar pe domnul Ministru al Transporturilor când a fost în Sălaj la varianta 
ocolitoare din Dealul Aghireșului, știți, și am spus exact problemele de care spuneați 
dumneavoastră, deci eu am făcut toate demersurile acestea și mă bucur că și 
dumneavoastră aveți aceeași părere. 

Dl. PANIE SERGIU 
Intenția mea era să nu ne lăsăm de aceste propuneri sau solicitări și să încercăm 

și să le ducem la bun sfârșit. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Eu nu m-am lăsat, chiar i-am adus aici, atunci când am stabilit, când am agreat 

propunerea de a se executa Autostrada Nordului care va traversa județul Sălaj de la 
Gâlgău până la Jibou și de acolo Benesat, Ulmeni la fel am discutat cu domnii de la 
CNAIR, i-am dus la fața locului să vadă problemele cu care se confruntă Zalăul și să 
poată să perceapă că în viitor, atunci când traficul va fi mai mult pe aceste tronsoane, 
când se va deschide Autostrada, este nevoie de rezolvarea acestor probleme. Eu sper 
că vor fi și alte soluții dar nu mă exprim până nu discut cu cei de la CNAIR pentru că 
există și alte soluții. Eu până atunci mi-aș dori ca toți responsabilii de aceste drumuri 
să depună eforturi. Consiliul județean și-a manifestat întotdeauna dorința de a fi 
partener alături de celelalte UAT-uri pentru rezolvarea problemelor. Unii au vrut să 
fie partenerii noștri, alții nu, crezând că vor rezolva singuri problemele. Eu și astăzi, 
uitați aici, lansez o invitație către toate UAT- urile care pot să vină în parteneriat cu 
noi să vină să dezvoltăm județul și localitățiile împreună pentru mai binele 
cetățenilor. Dacă mai sunt alte luări de poziții? 

* 
Domnii: Szilágyi Róbert István, Borna Mihai-Bogdan și Ardelean Cosmin-Vasile 

părăsesc  ședința la ora 9,26        
* 

 
Dl. OPRIȘ ALIN-FLORIN 
Da, domnule Președinte. Domnule Președinte, pe drumul DJ 109A limită 

Comuna Dragu limită județ Cluj, sunt vreo 2 km prin pădure extrem de răi spre 
ieșirea Cluj-Napoca. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Știu, domnule Opriș. 
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Dl. OPRIȘ ALIN-FLORIN 
Nu se poate încerca o plombare în această toamnă? Sunt cratere mari, dacă se 

poate face ceva, este păcat de drum, că este ok și se poate circula pe el, dar în pădure 
acolo este dezastru. 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Știm, domnule Opriș, acum acel drum, știți și dumneavoastră vi s-a spus și în 

ședința de comisii că este prins prin Programul ”Anghel Saligny” pentru a fi 
reabilitat. Au primit deja ordin pentru a face plombările de două săptămâni și 
urmează să plombeze pe acele locuri care sunt așa cum spuneați și dumneavoastră 
într-o stare avansată de degradare să se facă, noi am mai făcut de două ori și le vom 
face ori de câte ori va fi nevoie, atât cât putem să facem acolo. Ieri am avut o discuție 
cu domnul Neamțu de la Compania de Apă Someș SA, pe acolo se va realiza acea 
lucrare de aducțiune de apă, dumnealui va face cât mai repede posibil acel proiect 
pentru că pe orice drum care este cuprins în Programul ”Anghel Saligny” prima dată 
trebuie să existe apa și canalizare. Mi-a promis și am văzut actele în derulare că va fi 
cât mai repede posibil implementat acel proiect acolo, cât intersectează cu drumul 
județean vreo 2 km, astfel încât la primăvară să putem să începem reabilitarea, pentru 
că toate plombările nu rezolvă decât pe o perioada scurtă, mai ales că vine iarna, 
problemele de pe acel drum, astfel încât să putem să-l facem cu toții. Știți foarte bine 
că atunci, la preluarea mandatului era un drum al rușinii de 600 m. L-am rezolvat, 
urmează să și plombăm, acum eu zic în cursul acestei luni va fi plombat, după care în 
primăvară să putem începe la reabilitarea întregului tronson. 

Dl. OPRIȘ ALIN-FLORIN 
Exact de asta am zis pentru că este păcat că este reabilitat și drumul este ok și 

spre Cluj se lucrează și acolo efectiv cum mergi spre Cluj sunt niște gropi. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Din păcate acolo sunt alunecări de teren și plombarea rezolvă așa pentru o lună, 

două, problemele și sunt tot bani pe care tot băgăm, dar nu avem ce să facem, trebuie 
în primul rând, siguranța traficului ne obligă să plombăm așa cum spuneați și 
dumneavoastră. 

Dl. OPRIȘ ALIN-FLORIN 
Ok. Mulțumesc. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Și eu vă mulțumesc. 
Dl. DEMLE ALIN 
Domnule Președinte, am o întrebare, nu neapărat pentru dumneavoastră ci 

pentru toți colegii noștri care fac parte din ATOP. Știu că s-a demarat un program 
amplu de combatere a traficului și consumului de droguri, ne puteți informa până se 
face raportul la sfârșit de an, câte aparate Drug Test are județul Sălaj, Poliția Județului 
Sălaj, doar nu v-au informat în cadrul ședințelor de ATOP, pentru că județul Sălaj, cel 
puțin la nivelul consumului de droguri, este clar, rivalizăm cu occidentul, cu Milano, 
cu orașele mari, să vedem dacă avem? 

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Pe ce vă bazați când îmi spuneați asta că nu sunt, chiar așa? 
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Dl. DEMLE ALIN 
Pe date, eu trăiesc în Sălaj și am fost și la Milano. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Bine, domnule Demle, să nu îngrijorați așa populația că nu suntem noi mai rău 

ca și Clujul, nu suntem centru universitar, mi-aș dori să nu existe deloc consumuri, 
din păcate societatea… 

Dl. DEMLE ALIN 
Domnule Președinte, eu compar Sălajul cu Milano, cu occidentul, nu compar 

cu Clujul, nu știu ce este la Cluj. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Bine faceți, aveți tot dreptul, vă rog. 
Dl. DEMLE ALIN 
Și credeți-mă că este adevărat și probabil aveți datele complete, în cadrul 

ședinței ATOP v-au spus. Câte aparate Drug Test sunt în județul Sălaj, nu știți, în 
cadrul ședințelor nu ați discutat?  

Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
Domnule Panie, vă rog frumos să-i răspundeți. 
Dl. PANIE SERGIU 
Eu cred că nu trebuie să-i răspund. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU  
De ce? Răspundeți și dumneavoastră acum că puteți să vorbiți între 

dumneavoastră. 
Dl. PANIE SERGIU 
Vă răspund dumneavoastră. Cred că domnele Președinte ATOP, ar trebui? 
Dl. DEMLE ALIN 
Nu, poate și ceilalți colegi sunt interesați nu numai eu. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Eu l-am provocat pe domnul Panie, știu că dumneavoastră sunteți mai apropiați 

și mai vorbiți între dumneavoastră, să-l lăsăm și pe dumnealui să-și mai dea 
răspunsuri, nu numai să tot întrebe, de ce să nu dau oportunitatea asta. Vă rog, 
domnule Panie să răspundeți. 

Dl. DEMLE ALIN 
Nu era vorba doar de noi. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Eu sunt egal cu dumnealui. 
Dl. PANIE SERGIU 
Eu cred că domnul Zaharia ar trebui, în calitate de președinte, ar trebui o mică 

informare să o pregătească pentru colegii noștri. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Dumneavoastră știți că a fost acolo, odată un comunicat de presă în care am 

primit acel raport și mi se cerea să alocăm fonduri pentru cumpărarea acestor testere 
și vom vedea de câte sunt bani, că nu putem să facem o achiziție dacă nu este 
bugetată. Veți fi informați la timp. Domnule Demle, o să intrăm în politică mai mult 
decât trebuie. 
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Dl. DEMLE ALIN 
Nu e politică, la ora asta, câte aparate Drug Test aveți? 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Această problemă nu trebuie să o luăm și noi de la televizor cum o iau unii 

oameni și să ne lăsăm manipulați, pentru că așa se procedează. Dau informații ca să 
culeagă reacții. Eu am fost implicat în combaterea acestui flagel, acum vreo 20 de 
ani, m-am întâlnit cu șefa EURAD, de atunci s-au tras semnale de alarmă, am făcut 
mai multe manifestări cum nu au mai fost în județul Sălaj, acum vă spun, nu ca să mă 
laud, doar vreau să vă spun că știu și sunt conștient de aceste probleme și acea 
doamnă de la EURAD, o irlandeză, ne-a spus așa: o să deveniți mai rău decât am fost 
noi în Irlanda pentru că autoritățile voastre nu iau măsuri. Noi astăzi, exploatăm din 
punct de vedere politic, aceste probleme, în loc să le rezolvăm. Rezolvarea vine mai 
mult prin educare. În plus acei copii sau oameni maturi și chiar bătrâni care consumă, 
sunt consumatori, ar trebui consiliați de către organisme care se pricep la așa ceva, 
pentru că ei nu trebuie condamnați, ei trebuie consiliați și vindecați. Este o boală care 
s-a născut demult în România și din păcate nu a fost combătută,  este o chestiune care 
nu se va rezolva cu acele testere, dar va îmbunătăți siguranța traficului, că probabil 
vor avea o frică în a se urcă la volan după ce au consumat droguri. Sper ca Ministerul 
Sănătății, Ministerul de Interne, Guvernul României să găsească acele metode pe care 
ar trebui să le copieze, să le  împărtășească, din occident, unde s-au combătut astfel 
de practici cât mai repede posibil astfel încât societatea să facă un progres în ceea ce 
înseamnă lupta împotriva drogurilor. Este o chestiune foarte dificilă și nu testerele 
acestea vor rezolva problema asta! Sunt așa, chestiuni care rezolvă traficul sau mai 
găsesc oamenii care pot fi periculoși pe drumurile naționale și pe drumurile județene, 
dar combaterea consumului și traficului de droguri trebuie să fie, cum să vă spun, o 
preocupare națională. Vă rog, domnule Zaharia. 

Dl. DEMLE ALIN 
Până la urmă câte sunt? 
Dl. ZAHARIA MARCEL-CLAUDIU  
Asta vreau să vă informez că la nivelul județului Sălaj în momentul de față 

avem în funcțiune, sau Poliția are în funcțiune, în exploatare două echipamente de tip 
Drug Test, iar referitor la fenomenul consum și trafic de droguri din rapoartele pe 
care Poliția Sălaj le-a prezentat în cadrul ședințelor ATOP pe parcursul acestor ani, 
pot să vă spun că fenomenul nu este de amploarea care o are într-o zonă unde există 
studenți, centre industriale mari, orașe mari. La nivelul județului Sălaj fenomenul este 
încă într-o fază de început, nu are o amploare extrem de mare. 

Dl. DEMLE ALIN 
Asta spun oficialitățile, nu? 
Dl. ZAHARIA MARCEL-CLAUDIU 
Acum nu putem să mergem pe presupuneri, noi ne referim aici la date, fapte, la 

informații concrete, nu la presupuneri. 
Dl. DINU IANCU-SĂLĂJANU 
Le rezolvăm noi, Consiliul județean, problema drogurilor și a drumurilor, ne 

pricepem noi la toate. Bine, dacă mai sunt alte interpelări? Nemaifiind alte puncte 
înscrise pe ordinea de zi, declar închise lucrările şedinţei de azi, vă mulțumesc foarte 
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mult pentru timpul pe care l-ați acordat desfășurării acestei ședințe! Să aveți un 
weekend frumos și să ne vedem la următoarea ședința în 24 fizic. Vă mulțumesc tare 
mulțumesc. O zi bună! La revedere! 
 
 
   PREȘEDINTE, 

                  SECRETARUL GENERAL    
Dinu Iancu  - Sălăjanu                                      AL JUDEȚULUI, 

      
                  Dr. Cosmin – Radu Vlaicu 

 
 
 
 
Consilier juridic: 
Seres Judith-Réka-  1 ex 

 
 
 

 


